
 

 

 

17. 9. 2024 ve 12:30 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 9 zástupců členských obcí (Ing. Emil Ondra – Bystřice nad Pernštejnem, Ing. Pavel 

Kadlec – Dalečín, Ing. Miroslav Prudký – Rovečné, Josef Smolka – Rozsochy, Libor 

Pokorný – Rožná, Vlastimil Tvarůžek – Strážek, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov 

nad Svratkou., Mgr. Ladislav Stalmach – Vír, Josef Vícha – Ždánice) 

 

Program 

 

1. Zahájení  

2. Hospodaření MB: rozpočtová změna č.4, návrh členských příspěvků na rok 2025 

3. Příprava členské schůze: termín 24.9.2024 - Štěpánov nad Svratkou, setkání zřizovatelů škol, informace o 

schválení rozpočtové změny č.4, členské příspěvky na rok 2025, GDPR – externí spolupráce pověřence pana 

Ing. Petra Šneka v roce 2025 (plánovaná školení obcí a škol), ceník služeb na rok 2025 

4.  Majetek MB – stav majetku MB, nákup nového vybavení/příslušenství? 

5. Mikroregionální akce: a) Hry bez hranic – Písečné, změna termínu akce (vyúčtování akcí HBH + BČD: 

Nadace ČEZ); b) MA21 – Putovní letní kino, průběh akce a vyúčtování, kritéria MA21: 9. veřejné setkání 

zástupců Mikroregionu Bystřicko a neformální skupiny MA21; c) Nositel tradic Bystřicka 2024 – předání 

ocenění dne 11.8.2024; d) dětská umělecká soutěž (14. ročník) – téma ,,Pestrý život na naší škole“, termín 

slavnostního předání ocenění a výstavy; e) Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka – schválení podmínek a 

termínů v roce 2024 

6. Diskuse a další organizační záležitosti: a) informační panely – zájem obcí, rozhodnutí o podání žádosti o 

dotaci; b) volby do zastupitelstev krajů – telefonické kontakty do volebních místností; c) ZMOVR – družební 

cesta na Slovensko v roce 2025; d) školení v oblasti umělé inteligence – zájem obcí o navazující školení 

7. Závěr jednání 

 

 

 

 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášeníschopná, viz prezenční listina. 

 

 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.5/24 

 



Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

 Libor Pokorný, předseda MB, zahájil schůzi předsednictva ve 12:30 hodin a přivítal všechny přítomné 

členy předsednictva. 

 Následně všechny seznámil s programem zasedání a dal hlasovat o jeho schválení. Program byl 

jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 9     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 
 

 

2. Hospodaření MB 
 

• Rozpočtová změna č.4 

Paní Dočkalová informovala přítomné o rozpočtové změně č.4 (příloha č.1), která na straně příjmů 

zaznamenává navýšení z důvodu přefakturace věcných darů (batohů) na akci Hry bez hranic o částku 

6 050 Kč, dále přefakturace za licence k filmům (částka 13 850 Kč) a navýšení příjmů z pronájmu o 30 

tis. Kč (předpoklad do konce roku 2024). 

Na straně výdajů se jedná o navýšení paragrafu 3419 ve výši 14 000 Kč na materiál v rámci akce Hry 

bez hranice 2024 a dále navýšení paragrafu 3319 související s nákupem licencí za letní kino ve výší 

10 000 Kč. Rezerva MB se zvýšila o 25 900 Kč na cca 776 tis. Kč. 

Předseda MB dal následně hlasovat o schválení rozpočtové změny č.4. Ta byla jednohlasně schválena.  

Hlasování:  Pro: 9     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

 

• Návrh členských příspěvků na rok 2025 

Paní Dočkalová informovala o nastavení výběru příspěvků v roce 2024, které jsou pro obce aktuálně 

stanoveny ve výši 100 Kč/ob. U Bystřice nad Pernštejnem byl příspěvek vypočítán dle stropu 300 tis. 

Kč + náklady na GDPR, které činily v minulém roce cca 62 tis. Kč. Při takovémto nastavení vycházel 

příspěvek pro Bystřici 45,77 Kč/ob. Z důvodu změny platby GDPR od 1.7.2024 bylo navrženo 

stanovení jednotného příspěvku pro Bystřici ve výši 50 Kč/ob. (tzn. 50 % oproti obcím.) Bystřice tedy 

tento požadavek projedná a sdělí MB výsledek. 

V rámci tvorby návrhu členských příspěvků pro rok 2025 bylo zjištěno, že současné nastavení výběru 

příspěvků nebude již stačit na pokrytí veškerých nákladů DSO na rok 2025. Nicméně za uplynulé roky 

vytvořilo DSO patřičnou rezervu na pokrytí těchto nákladů. Předsednictvo tedy navrhuje k jednání 

členské schůzi zachovat příspěvky i pro rok 2025 ve výši 100 Kč/ob. Zároveň bere na vědomí, že 

zbývající náklady budou pokryty již z rezervy DSO. Návrh členských příspěvků pro rok 2025 je součástí 

přílohy č.2. Daná příloha obsahuje také přehled, resp. odhad nákladů pro rok 2025.  

 

 

 

 

 



3. Příprava členské schůze 

 

• Termín, místo, hosté 

Termín členské schůze se stanovil na úterý 24. 9. 2024 v 16:00 hodin v polytechnické učebně ZŠ a 

MŠ Štěpánov nad Svratkou. Ve stejný den i učebně proběhne také Setkání zřizovatelů škol, které 

pořádá MAP IV od 15:00 hodin. 

Paní Dočkalová přítomné seznámila s plánovanými hosty členské schůze. Účast již potvrdila paní Ing. 

Jitka Zelená z MAP IV, která by navázala na výše uvedené Setkání zřizovatelů škol související 

s informacemi ze školství a s informacemi o novém dopravním hřišti v Bystřici n. P.  

Další hosté ze strany předsednictva nebyli již navrženy. 

Oficiální pozvánku na členskou schůzi obdrží obce ještě dnes. Na schůzi bude mj. projednáván výše 

uvedený Návrh členských příspěvků pro rok 2025 a zazní zde také informace o schválení rozpočtové 

změny č. 4. Dále bude projednávána oblast GDPR v rámci spolupráce s panem Ing. Šnekem v roce 2025 

(plánovaná školení) a bude zde řešena také aktualizace ceníku služeb pro nadcházející rok. 

 

4. Majetek Mikroregionu Bystřicko 

 

• Stav majetku MB, nákup nového vybavení/příslušenství 

Aktuálně má MB, ještě zhruba do poloviny října, potvrzené rezervace daných vybavení. Za letní měsíce 

činil příjem z pronájmů okolo 110 tis. Kč (plán do konce roku až 140 tis. Kč). Oprava vybavení po letní 

sezóně by se tedy pak uskutečnila opět po novém roce. V souvislosti s tímto zjištěním paní Dočkalová 

poznamenala, že je nutné zvážit také koupi nového nůžkového stanu 3x4,5 m, který v současné době 

zaznamenává již patřičné vady na ocelové konstrukci. Během sezóny je tento rozměr stanu velmi 

využívaný. 

Přítomní by také uvažovali o koupi malého skákacího hradu, který by bylo možné převést pouze 

osobním vozem, aby byl pronájem dostupný také pro osoby, které nemají vlastní vozík za auto.  

Paní Dočkalová tedy přichystá na jednání členské schůze možné varianty koupě nůžkového stanu a 

menšího hradu. 

V souvislosti s výší příjmů za pronájmy bude dalším bodem jednání členské schůze také možné 

navýšení ceny za pronájem vybavení, resp. hradů. 

 

5. Mikroregionální akce 

 

• Hry bez hranic  

Z důvodu nepříznivé předpovědi počasí byla akce po domluvě s pořadatelem letošním Her – obcí 

Písečné, zrušena (původní termín byl 14.9.2024). Nový termín konání Her bez hranic byl pak stanoven 

na 28.9.2024. Čas a místo včetně programu uvedeném na plakátku zůstávají již beze změny. Podrobnosti 

byly obcím zaslány již v samostatném e-mailu.  

 

 

 



• MA21 – Putovní letní kino  

Do 11. ročníku této akce se letos zapojilo historicky nejvíce obcí, a to 40 (včetně místních částí). Celkově 

v nich proběhlo 76 projekcí s 25 různými filmy/pohádkami. Celkové náklady akce činily v letošním 

roce cca 520 tis. Kč. 

Veřejné setkání zástupců MB a neformální skupiny MA21 se letos uskuteční v rámci Her bez hranic dne 

28.9.2024. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 

Dne 11.8.2024 (v rámci Vavřinecké poutě v Bystřici nad Pernštejnem) proběhlo slavnostní předání 

ocenění týkající se nového Nositele tradic Bystřicka pro rok 2024, kterým se stal Národopisný soubor 

Borověnka ze Štěpánova nad Svratkou. Titul soubor získal za udržování folklórních tradic. Kromě 

získaného ocenění obdržel soubor ještě diplom, plaketu a finanční odměnu v částce 15 tis. Kč, kterou 

věnoval, jako již obvykle, Mikroregion Bystřicko a město Bystřice nad Pernštejnem ve stejné výši (tzn. 

7,5 tis. Kč každý subjekt). 

 

• Dětská umělecká soutěž (14. ročník) 

Výsledky dětské umělecké soutěže byly školám již obeznámeny v měsíci červnu 2024. Slavnostní 

předání daných ocenění by mělo předběžně proběhnout dne 6.12.2024, jakožto součást probíhající 

výstavy ,,Školství a vzdělávání na Bystřicku“ (prosinec 2024), na jejíž přípravě se školy a vzdělávací 

instituce podílely již v rámci výstavy konané v kongresové budově Kraje Vysočina v Jihlavě (duben 

2024). 

Školám, případně dalším institucím, tedy budou ještě zaslány podrobnější informace včetně pozvánky 

na danou výstavu.  

 

• Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka  

V rámci tohoto bodu seznámila paní Dočkalová přítomné s podmínkami a termíny soutěže pro rok 2024. 

Většina obcí rozsvěcuje vánoční strom na první adventní neděli, která letos spadá až na 1.12.2024. Z 

tohoto důvodu byly navrženy termíny pro zaslání fotografií vánočních stromů od 23.11.2024 do 

6.12.2024. Od 9.12. do 16.12.2024 by pak probíhalo veřejné hlasování soutěže. Dne 17.12.2024 by byly 

odtajněny výsledky. Konečné termíny budou tedy ještě projednány na členské schůzi a následně 

zveřejněny v listopadovém vydání novin Bystřicko. 

 

6. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

• Informační panely obcí  

Začátkem měsíce května byly obce informovány o možnosti pořízení nových informačních panelů v 

obcích v rámci dotace přes MAS Zubří země (Priorita 5 – Komunitně vedený místní rozvoj), jejíž 

vyhlášení se plánuje na září 2024. Alokace v rámci odvětví cestovního ruchu by měla činit 2,2 mil. Kč 

(min. dotace je 300 tis. Kč a spoluúčast 5 %). 



Během letních měsíců tedy Mikroregion shromažďoval informace od obcí ohledně zjištění konečného 

počtu panelů v rámci podání žádosti o dotaci. Jejich celkový počet činil 40 ks.  

V průběhu studování specifických pravidel a indikátorů dané dotace jsme narazili na pravděpodobné 

budoucí komplikace, které by znemožňovaly úspěšnost schválení naší žádosti. Panely by musely být 

např. instalovány v blízkosti tras a atraktivit cestovního ruchu, tj. do 1000 m od dané trasy/atraktivity 

CR. Navíc způsobem doložení dosažené hodnoty indikátoru jsou např. výstupy z automatických sčítačů 

návštěvnosti, prezenční listiny, počet prodaných vstupenek apod. S dotací by souvisela také řada dalších 

problémů týkající se jejího financování ze strany DSO (Svazek by musel pravděpodobně požádat o 

půjčku) a tvorby nutných dokumentů, jako např. tvorba podkladů pro hodnocení (dříve studie 

proveditelnosti). 

Z výše uvedených důvodů by Mikroregion navrhoval upustit od podání žádosti o zmiňovanou dotaci.  

Cena za jeden informační panel se aktuálně pohybuje mezi 20-25 tis. Kč (včetně grafiky a zabudování 

panelu). Z tohoto důvodu se také přítomní přiklonili k názoru, že pokud by obec měla o daný panel stále 

zájem, může jej zafinancovat (z hlediska relativně nízké ceny) z vlastních zdrojů.  

Texty k panelům budou stejně aktualizovány z důvodu tvorby nových informačních letáků, které 

zajišťuje TIC Bystřice nad Pern. pro své návštěvníky. 

V rámci tohoto bodu se řešila také zaslaná nabídka od společnosti DIMATEX, která nabízí informační 

tabule vyrobené z textilu o různých rozměrech a ceně. Za sběr textilu v obci/městě činí sleva za její 

výrobu 10 %. Z důvodu, že v současné době bude narůstat cena svozu textilu ve všech obcích, je tato 

varianta pro obce velice zajímavá a zároveň by měla také praktické využití. Předseda MB, Libor 

Pokorný, zjistí podrobnosti v rámci spolupráce s danou firmou a případně podá obcím bližší informace. 

Celá problematika bude ještě řešena v rámci členské schůze MB. 

 

• Volby do zastupitelstev krajů 

Volby do zastupitelstev krajů proběhnou v termínu 20.9. - 21.9.2024. Obce byly již v měsíci srpnu 

vyzvány k aktualizaci telefonických kontaktů do volebních místností. Kompletní seznam byl zaslán 

tajemníkovi MěÚ BnP a po jeho doplnění bude předán Kraji Vysočina. 

Od 3.9.2024 se již vyzvedávají také materiály pro zmiňované volby (hlasovací lístky, obálky aj.), které 

vydává MěÚ Bystřice nad Pernštejnem, konkrétně paní Chalupová. 

 
 

• ZMOVR - Družební cesta na Slovensko v roce 2025 

Při poslední návštěvě ZMOVR v letošním roce byl Mikroregion informován o plánovaných oslavách 

týkající výročí fungování ZMOVR, které by měly proběhnout v září 2025. K tomu významnému jubileu 

nás ZMOVR poprosil o tvorbu videoprezentace za město BnP a Mikroregion Bystřicko doplněné 

o krátké vstupy starostů/předsedy. Na podrobnostech se ještě budeme tedy domlouvat. 

I přes tuto informaci budeme pravděpodobně letos uspořádávat program pro ZMOVR, které v roce 2025 

hostíme u nás. Termín návštěvy bude opět stanoven v období květen/červen 2025.  

 

 

 



 

• Školení v oblasti umělé inteligence 

Dne 25.6.2024 proběhlo úvodní školení v oblasti umělé inteligence, které vedl pan Sláma. Toto školení 

se mezi přítomnými setkalo s velice pozitivními ohlasy. Z tohoto důvodu by předsednictvo navrhovalo 

zajistit navazující školení týkající se dané problematiky. 

V případě schválení dalšího školení, také ze strany členské schůze, zajistí Mikroregion další termín 

konání přes MAP IV, konkrétně u paní Ing. Jitky Zelené, která s panem Slámou již dlouhodobě 

spolupracuje a sjednává s ním odborná školení také pro školy a vzdělávací instituce. 

 

V rámci diskuse řešili přítomní problematiku týkající se profilu zadavatele na internetové adrese 

https://www.profilzadavatele.cz/, u kterého Ministerstvo pro místní rozvoj informovalo obce o 

skutečnosti, že společnost profilzadavatele.cz, s.r.o., IČO 02429314, provozující profily zadavatele na 

webové adrese https://www.profilzadavatele.cz/, je dle veřejně dostupných údajů v Obchodním rejstříku 

v likvidaci, a tudíž existuje reálné riziko ohledně doby funkčnosti tohoto profilu zadavatele, ztráty dat z 

profilu zadavatele a plnění uveřejňovacích povinností ze strany zadavatele, které vyplývají ze zákona č. 

134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek (dále jen „ZZVZ“), nebo povinností stanovených dotačními 

orgány. Tuto situaci je možné řešit prostřednictvím změny profilu zadavatele. Během schůze se tedy 

řešili zkušenosti obcí s jinými systémy (např. NEN, EZAK ad.).  

 

Pan Ondra v závěru schůze sdělil informace z oblasti odpadového hospodářství související s rozšířením 

skládky Bukov. Obě daná témata diskuse se otevřou ještě v rámci jednání členské schůze. 

 

 

7.  Závěr jednání 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast na páté schůzi předsednictva v roce 2024 a následně ji 

ukončil.  

 

 

 

 

 

   ………………………………………. 

    předseda Mikroregionu 

           Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

 

…………………………………….... 

      Jitka Dočkalová  

https://www.profilzadavatele.cz/

